
 

 

 

Komisia športu pri MsZ v Spišskej Novej Vsi 

   Zápisnica  

Dátum: 4.12.2023 

Program: 
1. Úvod 
2. Dotácie pre športové kluby na rok 2024 
3. Najúspešnejší športovci mesta za rok 2023 
4. Rôzne 
5. Záver 
 
Účasť  členov: 
PRÍTOMNÍ:   Oliver Búza, Mgr. Peter Potenga, MUDr. Iveta Fulková, Mgr. Rastislav Javorský, Dušan Hrebík, 

Mgr. Július Straka, Mgr. Marek Baláž, PaedDr. Dávid Demečko, PhD. 
  PaedDr. Ing. Jozef Mitra, MBA, gestor – oddelenie školstva, 
NEPRÍTOMNÍ:   Ing, Dana Mrnková, zapisovateľka – oddelenie školstva – ospravedlnila sa 
PRIZVANÍ:  Ing. Vladimír Hovaňák, riaditeľ STEZ – neprítomný, ospravedlnil sa 
 Mgr. Júlia Čurillová, poverená zapisovateľka – vedúca oddelenia školstva 
 Mgr. Rudolf Zrost – predseda Mestského šachového klubu 
 
  
 
K bodu 1 
Predseda Komisie športu p. Oliver Búza privítal zúčastnených. Z celkového počtu 8 členov komisie boli prítomní 
všetci a dvaja zamestnanci oddelenia školstva MsÚ. Vzhľadom na neprítomnosť zapisovateľky Ing. Dany 
Mrnkovej poveril zapisovaním priebehu rokovania Mgr. Júliu Čurillovú, vedúcu oddelenia školstva. 
Oliver Búza oboznámil Komisiu  s programom zasadnutia a súčasne vyzval členov, aby hlasovaním odobrili 
prítomnosť  Mgr. Rudolfa Zrosta za Mestský šachový klub. 
 
Hlasovanie za návrh:   
ZA: 8  PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 
 
Všetci členovia Komisie jeho prítomnosť na zasadnutí jednohlasne schválili.   
 
Pán Zrost bol predsedom Komisie vyzvaný, aby komentoval, či šach je individuálny alebo kolektívny šport, 
nakoľko, tak ako to pripomienkoval PaedDr. Dávid Demečko, PhD., Svetový antidopingový kódex hovorí, že 
kolektívny šport je taký, v ktorom v priebehu hry/zápasu možno športovca nahradiť – vystriedať. Ak to nie je 
možné, šport sa považuje za individuálny. Mgr. Rudolf Zrost konštatoval, že v 2., 3., či 4. lige hrajú šachisti ako 
družstvo, aj keď sa výsledky zarátavajú aj individuálnym športovcom. Členovia šachového klubu chodia aj na 
individuálne šachové súťaže, ale je to mimo Mestského šachového klubu a vníma sa to len ako príprava na 
ligovú súťaž. V klube je zapísaných vyše 15 detí, pričom sa nové zapisujú vždy až v septembri (na jednom 
tréningu je prítomných aj 20-30 detí, postupne sa však etablujú do stabilnej skupiny, niektoré hrajú už 2. ligu). 
Ďalej potvrdil aj to, že šach je prísny v tom, že v deň zápasu sa musí odovzdať súpiska a hráč sa nemôže 
vystriedať. PaedDr. Ing. Jozef Mitra, MBA konštatoval, že slovenská legislatíva nepozná kolektívne 
a individuálne športy a hoci šach sa v zmysle Svetového antidopingového kódexu nepovažuje za kolektívny 
šport, na Slovensku sa vzhľadom na súťaže družstiev zvykovo zaraďuje aj medzi kolektívne športy. 



Nakoľko ide o spôsob financovania, Mgr. Rastislav Javorský navrhol, aby Mestský šachový klub bol pre účely 
financovania dotácií z rozpočtu mesta v roku 2024 považovaný za kolektívny šport. Predseda Komisie vyzval jej 
členov, aby za tento návrh hlasovali. 
 
Hlasovanie za návrh:   
ZA: 8  PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 
 
K bodu 2 
Predseda Komisie informoval, že všetky žiadosti na dotácie pre športové kluby z rozpočtu mesta boli na 
oddelenie školstva doručené správne a v príslušnom rozsahu. MUDr. Iveta Fulková požiadala o vysvetlenie 
spôsobu rozdeľovania finančných prostriedkov. Oliver Búza reagoval, že výpočet dotácií prešiel cez vopred 
schválený systém financovania určený v koncepcii financovania športu: 

- suma vyčlenená pre individuálne športy (11% z celkového objemu dotácií na šport) sa rozdeľuje v pomere 
40% podľa počtu registrovaných členov mládeže (vypočítaná čiastka na jedného člena 22,- eur) a 60% na 
základe účasti na krajských, resp. regionálnych a vyšších súťažiach a dosiahnutých úspechov;  

- suma vyčlenená pre kolektívne športy (89% z celkového objemu dotácií na šport) sa jednotlivým klubom 
prideľuje na základe účasti na krajských, resp. regionálnych a vyšších súťažiach a dosiahnutých úspechov.   

Mgr. Peter Potenga sa pýtal, prečo má Futbalový klub Spišská Nová Ves menšiu dotáciu, ak sa zvyšuje 
náročnosť a jeho úspechy. Pán Búza mu vysvetlil, že úspechy sa pri dotáciách zohľadňujú až v ďalšom roku. 
Mgr. Marek Baláž sa pýtal, či športové kluby nemôžu dostávať viac financií. Mgr. Rastislav Javorský mu 
ozrejmil, že Komisia športu na svojom zasadnutí dňa 19.9.2023 požadovala navýšenie rozpočtu pre 
poskytovanie dotácií na celoročnú činnosť športových klubov na rok 2024 na sumu zodpovedajúcu 1% 
celkového rozpočtu mesta za rok 2023, čo predstavuje 474 000,- eur. Zatiaľ je v prvom návrhu rozpočtu na rok 
2024 navrhnutá suma 250 000,- eur, a je predpoklad, že táto suma sa bude ešte v priebehu roka zvyšovať. 
Tiež podotkol, že toto je historicky najvyššie navrhnutá suma na rozvoj športu v meste. 
Predseda Komisie navrhol hlasovať za poskytnutie dotácií pre športové kluby na základe schválenej schémy 
financovania s tým, že Športový klub stolného tenisu GIZI a HK Spišská Nová Ves (HK Rysy, s.r.o.) nemajú 
registrovaných športovcov v kategórii mládež, preto sa im dotácia neposkytne. Čiastka vypočítaná pre Jazdecký 
klub Slávia Spišská Nová Ves je v malej výške, preto nebola zahrnutá do dotačnej schémy, v priebehu 
kalendárneho roku 2024 však môžu požiadať o dotáciu na jednorazové podujatie, konkrétnu aktivitu, rovnako 
ako ostatné športové kluby. 
 
Uznesenie č. 14/2023 
Komisia športu odporúča poslancom MsZ schváliť poskytnutie dotácii pre športové kluby podľa predloženého 
návrhu: 

Športový klub 
Výška 

požadovanej 
dotácie 

Návrh na 
poskytnutie 

dotácie 
      
KOLEKTÍVNE ŠPORTY     
BK 04 AC LB Spišská Nová Ves 105 000 36 430 
Mestský šachový klub 3 960 1 860 
Hockey club Spišská Nová Ves 16 560 2 921 
ŠK FbK Kométa Spišská Nová Ves 19 000 8 270 
Futbalový klub Spišská Nová Ves 200 000 62 975 
Volejbalový klub Spišská Nová Ves 10 000 9 264 
Hokejový klub Spišská Nová Ves 275 000 85 281 
Športový klub basketbalu dievčat 17 000 8 854 
Floorball club Young Arrows Spišská Nová Ves 14 000 6 645 
Spolu: 660 520 222 500 



INDIVIDUÁLNE ŠPORTY     
Športovo strelecký klub Rušňové depo SNV 2 000 1 156 
Športový klub STEZ 8 200 2 682 
Telovýchovná jednota Tatran 5 000 730 
Džudo klub Spišská Nová Ves 2 800 1 245 
Tenisový klub 1901 Spišská Nová Ves 24 000 4 780 
Klub plávania 6 400 2 775 
Atletický športový klub Slávia 1 200 1 123 
Športový klub Iglovia 3 500 2 851 
Karate klub IGLOW 9 000 5 546 
FabianSKI 5 000 2 111 
Klub spišských strelcov 3 300 2 501 
Spolu: 70 400 27 500 
      
SPOLU: 730 920 250 000 

 
Hlasovanie za uznesenie:   
ZA: 7  PROTI: 1 ZDRŽAL SA: 0 
 
K bodu 3 
Členovia komisie sa zhodli, že v rámci verejnej prezentácie športu mesto aj tento rok vyhlási najúspešnejších 
športovcov a športové kolektívy mesta Spišská Nová Ves za rok 2023. Vyhlasovanie sa bude riadiť platným 
štatútom. Výzva na zasielanie návrhov do tejto ankety bude uverejnená v mesiaci december 2023 a jednotlivé 
návrhy je potrebné poslať najneskôr do 16.1.2024. Samotné slávnostné vyhlasovanie prebehne v mesiaci 
február 2024. Predseda komisie p. Búza konštatoval, že návrh na hodnotiacu komisiu k výberu 
Najúspešnejšieho športovca roka 2023 sa bude zriaďovať a predkladať primátorovi mesta v januári 2024.  
 
K bodu 4 
V tomto bode prítomní diskutovali o možnostiach zvyšovania dotácii na šport, celkovom nastavení rozpočtu 
samospráv a systéme prideľovania financií pre jednotlivé športové kluby mesta Spišské Nová Ves. 
 
 
K bodu 5 
V závere Komisie predseda poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie. 
 
 
 
 
 

            Oliver Búza, v. r. 
                             predseda komisie športu 


